
 Föreningen Svensk Dentalhandel 
 

Protokoll 
fört vid FSDs höstmöte den 25 november 2015,.kl 14.00-17.00 på Kansliet i Stockholm. 

 

Närvaro; se närvarolista, bilaga 1 (bifogas endast originalprotokollet) 

 

 

1 Höstmötets öppnande 

Förklarade Thomas Andersson höstmötet för öppnat och hälsade de närvarande 

välkomna. En presentation av de närvarande gjordes.  

 

2 Upprättande av närvaroförteckning 

Upprättades förteckning över de närvarande. 

 

3 Godkännande av kallelseförfarandet 

Konstaterades att kallelsen till mötet hade skett stadgeenligt. 

 

4 Val av mötesordförande 

Valdes Thomas Andersson till ordförande för dagens möte. 

 

5 Val av justeringsperson 

Valdes Bengt Hoffman till att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

 

6 Fastställande av dagordning 

Fastställdes föreslagen dagordning. 
  

 

7 Medlemsärenden 

Nya ansökningar: 

• Cliniclands AB 

Mässan: 

• Curaprox Sweden 

Utträden per den 31 december 2015: 

• iTeve Production 

 

 

8 Budget för 2015, beslut om service- och medlemsavgifter  

Föredrog ordföranden prognostiserat utfall för 2015 samt budget för 2016. 

Beslöt höstmötet att godkänna den föreslagna budgeten för föreningen och föreningens 

Service AB samt att service- och medlemsavgifter för 2016 förblir oförändrade. (se bif) 

 

9 Utställningar 

Swedental 2015 
 

Presenterade ordföranden fakta från Swedental 2015. Se bif ppt-presentation. Totalt hade 

mässan 14 371 besök. Stor del av förklaringen till det ökande antalet besök var att Västra 

Götaland och Sörmland skickat all sin personal. 



 

Diskuterades mässan. Konstaterades  

- att mässan varit bra med många besökare. Positiv stämning. 

- Problem att besökare fanns i montrarna redan kl 08.30 fast mässan inte öppnade 

förrän kl 09. 

- Det inte meddelades i högtalarna att mässan stängt på lördagen (kl 14) 

- Det förekom små stölder 

- lördagen var ”kass” 

 

Swedental 2016 – 16-18 november 

 

Bokningsläget per den 22 november: 
  

• 5 116 kvm 

• 113 företag  

• Reserverad yta 287 kvm 

 

Premiumbokning: 
 

• totalt 30 företag (3122 kvm) varav  

• 20 st FSD medlemmar (2074 kvm) 

 

Projektgruppen har haft ett möte. 

 

Konstaterades att det varit problem med bokningen för 2016 i Stockholmsmässans 

monter. De hade ”öppnat” före utsatt tid! 

 

 

10 Myndighetskontakter, opinionsbildning 

• Lennart och Olle Sahlin träffar Läkemedelsverket den 2 december.  

( Ny klassificering av produkter för CE-godkännande samt definitioner av medicin-

teknisk produkt resp. individanpassad dentalteknisk produkt.) 

• Ny remiss ” Uppdrag att säkerställa tillgång till prisjämförelsetjänst för tandvård” 

 2/2 2016.  

• SKL-avtalet. Viktigt att påminna att FSD har ett eget avtal! Problem med att det 

 ofta, i upphandlingsunderlagen, refereras till det SKL-avtal som är med Swedish 

 Medtech, LIF och Swedish Labtech. 

• Upphandlingsmyndigheten – ny myndighet. 

 

11 Upphandlingsfrågor 

Upphandlingskonferensen 11 november i Göteborg 
 

Rapporterade ordföranden från Upphandlingskonferensen. Se bif. ppt-presentation. 
  
 

• 57 deltagare 

• Fler från köparsidan 

• Dagen innan Swedental 

• Stort intresse-stort engagemang 

• Konkreta slutsatser 

• Omröstning på slutet kring fortsättning 

 

Flera spontananmälningar kring deltagande framöver 

 

 



12 Statistik 

Idag har vi följande: 

• Försäkringskassan ( Q2 indragen) 

• Justitia 

Försäkringskassan 

Rapporterade ordföranden att Q2 är tillbakadragen och det har hittills inte gått att få tag 

på någon på Försäkringskassan och fråga om anledningen till att den är tillbakadragen. 

 

13 Producent-/tillverkarfrågor  

Mötet diskuterade behovet avseparata möten för tillverkarna. 

Trots att antalet svenska tillverkare var litet och att de internationella tillverknings-

företagen hanterade ex.vis regelfrågor centralt önskade de närvarande tillverkarföretagen 

att ett mötet arrangerades. Beslöts att Annika Winje kallar till möte i samband med 

årsmötet. 
 

14 Tandtekniska frågor  

Gick ordföranden och Tomas Sund igenom de viktigaste tillverkafrågorna. 

 Den 2/12 träffar DR och FSD företrädare för LMV. 

 DR:s webbaserade kvalitetssystem - Struktur är klart 

 Upphandlingsfrågor och uppföljning av ingångna avtal är en viktig och aktuell 

fråga inte minst vad gäller Importlab i upphandlingar. 

 Tandteknikerdagarna arrangeras den 8-9 april 2016 på Quality Friends. 

 

15  Utbildning och seminarier 

Presenterade Lennart den kurs om Kemikalie- och Elektronikåtervinningsreglerna, som 

planeras till början av nästa år. 

 Infodag om kemi och miljöregler etc     

 Regler för distributörer av Kemiska produkter: 

 - Föredragshållare från Kemikalieinspektionen 

 - Vad är en kemisk produkt 

 - Märkning och förpackning – CLP-förordningen 

 - Säkerhetsdatablad 

 - Produktregistret 

 - Tillstånd för särskilt farliga kemikalier 

  

 Produktansvar för El- och Elektronikprodukter samt batterier: 

 Föredragshållare från Elkretsen 

 - Produktansvaret 

 - Vilka produkter omfattas 

 - Godkända insamlingsorgan 



 

Vidare planeras en ny kurs om i Riskhantering med Magnus Dahl. Modifierad efter 

förslag från deltagarna i årets kurs. 

Thomas hade varit i kontakt med Per Ahlberg, Dental 24, som förslagit en kurs i  

Content Marketing. 

Mötet beslöt att arrangera Kemikalie- och Content Marketingkurserna samma dag. Så fort 

datum bestämts skulle information gå ut till medlemmarna. 

 

16  Medlemskommunikation  

Kommunikation sker genom: 

 Nyhetsbrev  

 Hemsidan  

 Mediabevakning  

 

Konstaterades höstmötet att det inte fanns någon anledning att göra någon förändring av 

detta.  

 

17 Övriga frågor  

A/ Meddelade Ordföranden att Eva kommer att lämna Branschkansliet och därmed FSD 

den 31/1 nästa år för att arbeta heltid i sin mans företag. Mötet önskade Eva lycka till 

men beklagade också att FSD därmed inte längre fick Evas fina hjälp. 

B/ Göran Nilsson uppmärksammade medlemmarna på bedragare, som försökt beställa 

Unitar från flera medlemmar under falska förespeglingar. 

 

18 Nästa möte  

Beslöts att förlägga årsmötet till den 20-21 april i Stockholmstrakten.  

 

19 Sammanträdets avslutande  

Förklarade ordföranden sammanträdet för avslutat och tackade deltagarna för visat 

intresse.  

 

Vid protokollet:    Justeras:  

 

 

Eva Seifter  /Lennart Uhlmann  Thomas Andersson 

 

 

Bengt Hoffman 

 

     


